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Folketinget har i skrivelse af 28. oktober 2009 (spørgsmål S 220) anmodet om min 
besvarelse af følgende af Per Clausen (EL) stillede spørgsmål:

Spørgsmål S 220:

”Mener ministeren, at det er tilfredsstillende, at det er medierne, der afslører omfattende 
svindel med kød og ikke myndighederne”

Svar:

Jeg finder det helt uacceptabelt, når virksomheder bedrager deres kunder og snyder 
kontrollen. 

Fødevarestyrelsen skal som offentlig myndighed give sig til kende i forbindelse med 
den uanmeldte kontrol og anvende lovlige kontrolmetoder. Fødevarestyrelsen har 
derfor, ligesom andre offentlige myndigheder, behov for at modtage oplysninger fra 
forbrugere, medier og andre, der har eller får kendskab til ulovligheder. Jeg er derfor 
glad for, at Kontant har taget emnet kødsvindel op, da det skaber opmærksomhed på de 
ulovligheder, virksomhederne begår, og har en stor præventiv effekt. 

Sagerne om ulovlig ommærkning af kød og mærkning med forkerte fedtprocenter m.v. 
viser, at den hidtidige rutinemæssige kontrol ikke er effektiv nok, og kontrollen skal 
styrkes, for at vi fremover kan komme svindelen med fødevarer til livs. 

Eva Kjer Hansen

/Thomas Elvensø
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